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Zápis ze zasedání 

Akademického senátu Fakulty humanitních studií  

Univerzity Karlovy 

dne 23. listopadu 2023 

Přítomno: 
Samuel Csanda, Markéta Hampeisová, Jan Horský (do 17:16), Matěj Krofta, Selma Muhič 

Dizdarevič, Hedvika Novotná, Marie Novotná, Petr Pavlík, Martina Plass, Markéta Pražáková 

Seligová, Martina Pustková, Jana Wohlmuth Markupová, Markéta Zandlová 

CELKEM PŘÍTOMNO: 13 

Omluveno: 
Tatiana Chavalková Badurová, Ludmila Maria Wladyniak 

CELKEM OMLUVENO: 2 

Nepřítomno: 
- 

CELKEM NEPŘÍTOMNO: 0 

Hosté: 
Věra Sokolová, Jana Jeníčková, Lenka Martinec Nováková, Kristýna Zeman (do 17.48), Pavel Himl 

(od 16.08), Sára Říhová, Karolína Horáčková 

 

 

 

 

 

 

Návrh programu jednání: 
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1) Zahájení zasedání, schválení navrženého programu 

2) Schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 12. října 2023 

(předkládá předsednictvo) 

3) Obecná pravidla pro přiznávání doktorandských stipendií na FHS UK pro akademický 

rok 2023/2024 

(předkládá proděkanka pro doktorské studium a koordinaci J. Jeníčková) 

4) Nominace zástupce FHS UK do Rady vysokých škol pro období 20242026 

(předkládá předsednictvo) 

5) Návrh na rozdělení nově vzniklých pozemků UK do správy FHS UK a KaM UK 

(předkládá děkanka V. Sokolová) 

6) Návrh na rozdělení výsledku hospodaření FHS UK za rok 2022 

(předkládá tajemnice K. Zeman) 

7) Informace děkanky 

8) Různé 

1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 

J. Wohlmuth Markupová zahájila zasedání, uvítala přítomné členy a členky AS FHS UK jakož i 

děkanku V. Sokolovou, ostatní členy a členky jejího kolegia a další členy a členky akademické 

obce. Dále představila návrh programu jednání, který byl následně schválen tichým 

souhlasem. 

Informovala též o výsledcích voleb do AS FHS UK a poděkovala volební komisi, tedy její 

předsedkyni S. Muhič Dizdarevič, M. Hampeisové a K. Horáčkové, za přípravu voleb. Za 

zajištění voleb po technické a organizační stránce poděkovala také S. Říhové. 

2) Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 12. října 2023 
(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

J. Wohlmuth Markupová představila návrh zápisu. Na místě neměl nikdo z přítomných 

senátorů a senátorek k zápisu další připomínky. 

J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK 

konaného dne 12. října 2023.představila návrh zápisu po zapracování jediné obdržené 

připomínky. Na místě neměl nikdo ze senátorů a senátorek k zápisu další připomínky. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 

Hlasování: PRO:   13    

PROTI:   0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:  0 
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USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání konaného dne 12. října 

2023. 

3) Obecná pravidla pro přiznávání doktorandských stipendií na FHS UK pro 
akademický rok 2023/2024 
(předkládá proděkanka pro doktorské studium a koordinaci J. Jeníčková) 

J. Wohlmuth Markupová otevřela bod a předala slovo proděkance pro doktorské studium a 

koordinaci J. Jeníčkové, aby návrh představila. J. Jeníčková poděkovala za slovo a uvedla, že 

FHS UK byla informována ohledně chystané změny týkající se prostředků přicházejících na 

dotaci doktorandských stipendií. Oproti dřívější kapitační platbě 11 250 Kč na studenta či 

studentku za měsíc bude od kalendářního roku 2024 podle záměru MŠMT zasílán pětiletý 

průměr příspěvku zasílaného za 5 let. Tento záměr MŠMT zapříčiní to, že FHS UK dostane o 3 

miliony Kč méně než v roce 2023, a proto výše doktorandských stipendií zůstane spíše na 

spodní hranici. 

Dále J. Jeníčková uvedla, že oborové rady se sešly, ohodnotily výkony studujících 

doktorských programů za akademický rok 2022/2023 a snažily se aktivní studující s bohatou 

publikační činností lépe ohodnotit. Nejvyšší stipendia ve výši 14 000 až 15 000 Kč získalo 9 

studujících. 

J. Wohlmuth Markupová poděkovala za představení návrhu a dala prostor pro dotazy. Do 

rozpravy se nikdo z přítomných nezapojil, a proto přistoupila k hlasování o návrhu obecných 

pravidel pro přiznávání doktorandských stipendií na FHS UK pro akademický rok 

2023/2024. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 

Hlasování: PRO:    13     

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:   0 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje obecná pravidla pro přiznávání doktorandských 

stipendií na FHS UK pro akademický rok 2023/2024. 

4) Nominace zástupce FHS UK do Rady vysokých škol pro období 20242026 
(předkládá předsednictvo) 

J. Wohlmuth Markupová představila návrh na nominaci zástupce FHS UK do Rady vysokých 

škol a poděkovala O. Špačkovi za jeho dosavadní reprezentaci fakulty v tomto orgánu. Dále 

informovala, že předsednictvo AS FHS UK oslovilo všechny vedoucí kateder na FHS UK s 

prosbou o zjištění, kdo z členů jednotlivých kateder by měl o tuto funkci zájem. A. Marková z 

Katedry historických věd jako jediná projevila zájem stát se členkou sněmu a rovněž členkou 

pracovní komise pro strategie a rozvoj ve vysokém školství, na její nominaci se následně 

shodlo celé předsednictvo. J. Wohlmuth Markupová uvedla, že pokud se AS FHS UK rozhodne 

pro její nominaci, bude nominována i na tento post. 
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J. Wohlmuth Markupová otevřela rozpravu. P. Pavlík se dotázal na způsob, jímž byly 

získávány nominace. J. Wohlmuth Markupová vysvětlila, že byli osloveni vedoucí kateder, 

kteří měli tuto zprávu tlumočit dále mezi členy a členky kateder. P. Pavlík se dále zeptal, proč 

nominace nemohou navrhnout přímo senátoři a senátorky AS FHS UK, ale pouze jeho 

předsednictvo. J. Wohlmuth Markupová zopakovala, že zájem o nominaci na tuto pozici byl 

zjišťován v rámci celé fakulty. P. Pavlík a S. Muhič Dizdarevič podotkli, že zprávu nedostali. 

M. Zandlová upřesnila, že členové a členky AS FHS UK nebyli speciálně dotazováni na 

nominace, neboť měli být osloveni stejně jako všichni zaměstnanci a zaměstnankyně fakulty 

vedoucími kateder. J. Horský se přihlásil o slovo a navrhl, zda by bylo možné volbu pozdržet, 

dokud nebude jistota, že se zpráva dostane opravdu ke všem. 

J. Wohlmuth Markupová vyjádřila politování nad tím, že někteří vedoucí kateder zřejmě 

neinformovali náležitě členy svých kateder, nicméně za to předsednictvo AS FHS UK není 

schopno ručit. Podotkla, že předsednictvo AS FHS UK postupovalo v souladu s pokyny 

předsedy AS UK, aby byla nominována osoba, která projeví o tuto funkci zájem. FHS UK 

potřebuje nominaci podat do 13. prosince 2023 na AS UK, a protože se jedná o proces, který 

projednává více orgánů, není dle ní na místě pozdržení volby a zmeškání stanoveného 

termínu. 

M. Zandlová uvedla, že plošné oslovení bylo předsednictvem zvoleno s úmyslem o co 

největší transparentnost a otevřenost všem akademickým pracujícím. Dále upozornila, že 

program zasedání AS FHS UK a projednávané materiály byly k dispozici týden předem a byla 

tedy možnost případné námitky sdělit s předstihem. P. Pavlík odpověděl, že se domníval, že 

se nominace budou probírat na dnešním zasedání, protože nevěděl o urgenci daného 

termínu. S. Muhič Dizdarevič podotkla, že jí nebyla známa procedura, nicméně vyjádřila se 

pro uskutečnění hlasování na místě. 

J. Wohlmuth Markupová upozornila, že je možné hlasovat per rollam či svolat 

mimořádné zasedání, ovšem v obou případech by stále mohlo nastat, že AS FHS UK 

neprojedná nominaci včas. P. Pavlík připomněl, že RVŠ je velmi důležitá instituce, a vyjádřil 

nesouhlas s tímto postupem. J. Wohlmuth Markupová podotkla, že předsednictvo AS FHS UK 

bere tuto záležitost vážně, proto se jedná o samostatný bod jednání a výzva k nominacím byla 

rozeslána transparentně všem vedoucím kateder. Zopakovala návrh hlasovat na místě. J. 

Horský taktéž vyzval přítomné k hlasování na místě. Do rozpravy se dále nikdo nepřihlásil, 

proto J. Wohlmuth Markupová navrhla zřídit dvoučlennou komisi pro tajné hlasování. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 

Hlasování: PRO:    11     

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   2 

NEHLASOVALO:   0 

USNESENÍ:  AS FHS UK ustavuje dvoučlennou komisi pro tajné hlasování. 
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Do komise pro tajné hlasování navrhla J. Wohlmuth Markupová S. Muhič Dizdarevič a H. 

Novotnou, které s nominací souhlasily. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 

Hlasování: PRO:    11    

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   2 

NEHLASOVALO:   0  

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje komisi pro tajné hlasování ve složení S. Muhič 

Dizdarevič a H. Novotná. 

Komise se sešla a zvolila svou předsedkyní H. Novotnou. J. Wohlmuth Markupová 

předala slovo předsedkyni komise pro tajné hlasování, která AS FHS UK seznámila s 

procedurou hlasování. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 

Hlasování: PRO:    9  

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   4 

NEHLASOVALO:   0 

USNESENÍ:  AS FHS UK nominuje A. Markovou jako zástupkyni FHS UK do Rady vysokých 

škol pro období 20242026.  

5) Návrh na rozdělení nově vzniklých pozemků UK do správy FHS UK a KaM UK 
(předkládá děkanka V. Sokolová) 

J. Wohlmuth Markupová předala slovo děkance V. Sokolové, aby představila návrh. V. 

Sokolová poděkovala za slovo a uvedla, že v souvislosti s přestavbou menzy na novou budovu 

FHS UK vznikly nové pozemky ve vlastnictví UK. Na základě toho byla FHS UK spolu s KaM 

požádána představiteli UK, aby se společně domluvily na způsobu, jakým budou uvedené 

pozemky spravovat. Navržené rozdělení V. Sokolová blíže představila. 

J. Wohlmuth Markupová poděkovala za představení návrhu a otevřela rozpravu. M. 

Zandlová se zeptala V. Sokolové, zda se u zmíněných pozemků diskutovalo i jejich 

zvelebování, či pouze údržba. V. Sokolová podotkla, že jednání řešila pouze správu. 

Problematickým je zejména pozemek ve správě FHS UK kolem kolejí na severní straně, kam 

zatéká a kde se v zimě tvoří tzv. ledové vany. KaM kvůli možnému narušení podloží budovy 

koleje požaduje po FHS UK pokračování etapy B. Dále uvedla, že se vedení FHS UK snaží o 

započetí etapy B, ta je však velice náročná. 

M. Pražáková Seligová podotkla, že ledové plochy se tvoří i v prostoru před FHS UK, a 

zeptala se na možná řešení. V. Sokolová upozornila na architektonický návrh, podle něhož 

musel být použit jemný beton, na který není možné použít posypovou sůl či štěrk. K. Zeman 
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podotkla, že plato je ve správě KaM a náprava je tedy jejich zodpovědností. Za údržbu 

schodiště a cesty k autobusu je zodpovědná FHS UK. 

H. Novotná položila V. Sokolové dotaz ohledně etapy B. V. Sokolová upozornila, že etapa 

B je na úplném začátku – nejprve bude potřeba pasportizace budovy, aby bylo možné požádat 

o stavební povolení. Tuto však není možné zajistit interně, a nyní tedy vedení jedná o dalších 

krocích.  

P. Pavlík vznesl dotaz, zda by se nedal zajistit další architektonický posudek, který by 

doplnil, že plocha před FHS UK je špatně vyspádovaná, a zdůraznil bezpečnostní riziko, aby 

mohla být přijata příslušná opatření. K. Zeman odpověděla, že se tato záležitost již řešila, 

nicméně kvůli platné smlouvě s architekty budovy je nutné záležitost nejdříve konzultovat po 

právní stránce.  

P. Pavlík se dále dotázal, kolik stojí údržba těchto pozemků. V. Sokolová podotkla, že o 

údržbu se starají údržbář a správce budovy v rámci svých pracovních úvazků. Rekonstrukce 

schodů v létě proběhla v rámci reklamace. 

J. Wohlmuth Markupová uzavřela debatu a zahájila hlasování o návrhu.  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 

Hlasování: PRO:    13  

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:   0 

USNESENÍ:  AS FHS UK souhlasí s převzetím pozemků s parcelními čísly 493/63, 493/64, 

493/65, 493/66 a 529/2 v katastrálním území Libeň do správy FHS UK. AS 

FHS UK dále souhlasí s převzetím pozemků parc. č. 529/1, 529/3, 529/4, 

493/69 a 493/67 tamtéž do správy KaM UK.  

6) Návrh na rozdělení výsledku hospodaření FHS UK za rok 2022 
(předkládá tajemnice K. Zeman) 

J. Wohlmuth Markupová otevřela bod a předala slovo tajemnici fakulty K. Zeman. K. Zeman 

poděkovala za slovo a uvedla, že FHS UK byla po odečtení nákladů v zisku 610 642,43 Kč. Jako 

tajemnice fakulty navrhla rozdělení této částky do fondu odměn (210 542,43 Kč) a do fondu 

provozních prostředků (400 000 Kč), aby s prostředky bylo možné dále nakládat. Totožný 

návrh byl již projednáván na kolegiu děkanky, kde byl odsouhlasen. 

J. Wohlmuth Markupová poděkovala tajemnici fakulty K. Zeman za představení návrhu a 

dala prostor pro dotazy. P. Pavlík se zeptal, kolik má FHS UK celkově ve fondech. K. Zeman 

přislíbila, že mu tyto informace zjistí. 

Protože se do rozpravy nikdo další nepřihlásil, J. Wohlmuth Markupová zahájila 

hlasování. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 
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Hlasování: PRO:    13  

PROTI:    0 

ZDRŽELO SE:   0 

NEHLASOVALO:   0 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje návrh na rozdělení výsledku hospodaření FHS UK za 

rok 2022. 

7) Informace děkanky 

J. Wohlmuth Markupová předala slovo děkance V. Sokolové, která informovala AS FHS UK o 

tom, že: 

 Informace o tom, co bylo projednáváno na kolegiu děkanky, jsou uvedeny v zápisech z 
kolegia. Vedení FHS UK se snaží najít další vhodné komunikační kanály. 

 Bylo otevřeno nové přijímací řízení na akademický rok 2024/2025. 

 Studující z Ukrajiny s vízem dočasné ochrany momentálně pobírají stipendium 12 500 
Kč měsíčně. Od ledna 2024 však UK jako celek od podpory upouští, jelikož již nebude 
podporována MŠMT. Studujících je v tuto chvíli 70 a jednalo by se tak o téměř milion 
korun měsíčně. Vedení FHS UK si je vědomo, že se jedná o velmi náročnou sociální 
situaci, a nyní se snaží zjistit více informací o sociálních stipendiích.  

 Proběhly oslavy 30. výročí bakalářského studia. Vedení FHS UK obdrželo pozitivní 
ohlasy. V. Sokolová poděkovala proděkanovi O. Vášovi a celému týmu Oddělení pro 
vnější vztahy za organizaci. 

 Proběhla Vysokoškolská stávka za klima, na FHS UK přenocovalo několik studujících. 
Akce proběhla bez problémů. V návaznosti na stávku a téma udržitelnosti informovala 
V. Sokolová o vzniku nové iniciativy Udržitelná FHS, kterou zaštiťuje M. Zandlová a 
proděkan pro digitalizaci P. Špecián. 

 V prosinci proběhnou vánoční večírky na FHS UK. 21. prosince 2023 v poslední učební 
den proběhne večírek pro vyučující a studující. Pokud bude AS FHS UK souhlasit, ráda 
by vyhlásila na 22. prosince děkanské volno. Prozatím se předpokládá, že večírek 
proběhne na půdě FHS UK. Dále uvedla, že studující požádali o možnost zorganizovat 
si vlastní večírek, který je plánován na 13. prosince 2023. Kolegium děkanky tuto 
událost s radostí finančně podpoří. 

 22. listopadu byla uzávěrka návrhů projektů do výzev OPJAK ESF+ a ERDF. Nelze je 
využít na vnější záležitosti ani na stavební úpravy, nicméně FHS UK do výzev uvedla 
mj. podporu pedagogických kompetencí, vytváření co nejvstřícnějšího studijního 
prostředí či inovaci studijních předmětů. Celou záležitost vedl proděkan pro rozvoj M. 
Hanyš. 

 Probíhá příprava výzvy Green Deal ve spolupráci s Katedrou sociální a kulturní 
antropologie, Katedrou aplikovaných sociálních věd a Katedrou sociologie. 

 Otázka osvětlení v okolí FHS UK se intenzivně řeší se správcem budovy a tajemnicí 

fakulty. Provizorní osvětlení nainstalované v lesíku bylo během dvou dnů ukradeno. 

Vedení zjistilo, že nefunkční lampy řešené na minulém zasedání patří KaM, které byly 

požádány o jejich opravu.  
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17.16 – odpojil se senátor J. Horský, přítomných senátorů a senátorek je od této chvíle 12 

 V. Sokolová také upozornila na stávku Univerzit za klima, která je plánovaná na 15.–

17. 11. 2023.  I letos by mělo dojít k obsazení jednotlivých fakult včetně FHS UK. 

Vedení fakulty prozatím nemá bližší informace, protože jej nikdo oficiálně neoslovil.  

 Vedení obdrželo stížnost na chování obsluhy bufetu FHS UK, kterou vedení fakulty 

předalo vedení KaM k nápravě. 

 Aplikace pro studentské evaluace od FF UK bude zprovozněna v letním semestru. Na 

verzi pro zimní semestr společně pracují proděkanka pro akademické kvalifikace a 

kvalitu vzdělávání T. Pospíšilová se senátorkou T. Chavalkovou Badurovou. 

 Vědecká rada schválila žádost o akreditaci řízení ke jmenování profesorem v oboru 

Filozofie, kompletní žádost byla předána RUK. Kolegium rektorky by ji mělo 

projednávat 4. prosince. 

 Momentálně probíhá příprava žádosti o habilitační a jmenovací řízení v oboru 

antropologie. 

 Dále jsou v přípravě body na prosincové zasedání, které se týkají prospěchových 

stipendií a opatření děkanky k hodnocení akademických pracovníků. 

J. Wohlmuth Markupová poděkovala za informace a otevřela prostor pro dotazy. 

M. Plass se zeptala, zda by si FHS UK nemohla dovolit alespoň nižší symbolický příspěvek 

pro ukrajinské studující. Dále upozornila na další nesvítící lampu u vchodu na děkanát. V. 

Sokolová odpověděla, že zprávu od RUK obdržela den před konáním tohoto zasedání. 

Studujících, kterých se to týká je cca 70. Vedení se bude touto otázkou zabývat na dalším 

kolegiu. K. Zeman podotkla, že doktorandská stipendia budou také snížena. Finální rozpočet 

bude znám v březnu, nicméně podpora pro ukrajinské studující skončí již v lednu. H. Novotná 

se také připojila k prosbě o symbolickou odměnu pro ukrajinské studující. V. Sokolová 

podotkla, že ze 17 fakult UK je to většinově právě FHS UK, která poskytuje studium 

ukrajinským studujícím.  

H. Novotná dále k otázce ohledně osvětlení podotkla, že i uvnitř budovy je tma. V. 

Sokolová podotkla, že jsou v plánu svítící pásky na schody a sama je zastánkyní toho, aby se 

na fakultě více svítilo – rozhodnutí však není pouze na ní. 

P. Pavlík se zeptal V. Sokolové, zda stipendia pro ukrajinské studující skončila bez 

jakékoliv argumentace. V. Sokolová potvrdila, že si tuto informaci musela FHS UK sama zjistit, 

poděkovala proděkanovi pro studium J. Kružíkovi za iniciativu. K. Zeman spolu s V. Sokolovou 

doplnila, že se nejedná o rozhodnutí RUK, ale MŠMT, které nepodalo žádnou oficiální 

informaci. M. Novotná se dotázala, zda se toto omezení vztahuje i na vyučující z Ukrajiny. V. 

Sokolová poděkovala za tuto poznámku a slíbila, že tuto informaci zjistí.  

Dále M. Novotná položila otázku, jak probíhalo posuzování návrhů v rámci výzvy OPJAK, 

a požádala o větší transparentnost a zpětnou vazbu. V. Sokolová uvedla, že na tom pracovalo 
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oddělení pro rozvoj, které výzvu rozeslalo plošně, tudíž se sešla spousta podkladů a rovněž, 

že oddělení pro rozvoj obdrželo informace o dalším postupu z RUK pozdě.  

M. Pražáková Seligová se vrátila k otázce stipendií pro ukrajinské studující s návrhem 

oslovit humanitární organizace, kde se schází prostředky na podporu ukrajinských občanů, V. 

Sokolová poděkovala za nápad. S. Muhič Dizdarevič vyjádřila lítost, že zpráva ohledně 

stipendií proběhla až nyní, protože se na to fakulta mohla lépe připravit. Nabídla pomoc se 

zjištěním informací v rámci neziskových organizací. 

M. Hampeisová se zeptala na koncepci Udržitelné FHS. M. Zandlová objasnila, že celá akce 

vznikla v souvislosti s přípravami klimatické stávky, kdy se spolu se studentkou N. 

Matějkovou shodly na nutnosti zajištění dlouhodobější činnosti. Na základě toho poté M. 

Zandlová kontaktovala V. Sokolovou a P. Špeciána ohledně strategie udržitelnosti. 

Momentálně probíhá snaha založit pracovní skupinu, cílem této participativní iniciativy pro 

studující a vyučující je nyní sepsat seznam proveditelných nápadů a možností, co lze v rámci 

FHS UK dělat. 

P. Pavlík vznesl dotaz na energetickou náročnost budovy FHS UK. K. Zeman podotkla, že 

budova je rozdělena na 4 kvadranty, které se řídí zvlášť, proto odhad náročnosti není 

jednoduchý. 

J. Wohlmuth Markupová připomněla dotaz V. Sokolové ohledně vyhlášení děkanského 

volna na 22. prosince 2023, které bylo následně schváleno tichým souhlasem. 

17.48 – odchází tajemnice K. Zeman 

8) Různé 

 J. Wohlmuth Markupová otevřela bod, o slovo se přihlásila M. Plass, která upozornila na 

nápisy na toaletách, které se vyjadřují k izraelsko-palestinskému konfliktu. Zároveň 

dodala, že dostala podnět od dvou židovských studujících, že se v souvislosti s těmito 

nápisy na FHS UK necítí bezpečně, proto požádala AS FHS UK o vyjádření se k této situaci 

skrze usnesení. 

Mezi přítomnými senátory a senátorkami proběhla diskuze o formulaci usnesení ve 

shodě, že jakékoliv projevy nenávisti jsou nepřijatelné. V. Sokolová uvedla, že se o tomto 

problému s nápisy na toaletách hovořilo v rámci kolegia děkanky. Ze strany FHS UK 

důsledně probíhají snahy o okamžité odstranění takových nápisů. Nakonec došlo ke 

konsenzu s usnesením ve znění: „AS FHS UK odsuzuje projevy nenávisti a výhrůžky násilím 

a zásadně odmítá tyto projevy na půdě FHS UK.“ 

J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o návrhu usnesení.  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 12 

Hlasování:  PRO:    12  

PROTI:   0 

ZDRŽELO SE:   0 
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NEHLASOVALO:  0 

USNESENÍ:  AS FHS UK odsuzuje projevy nenávisti a výhrůžky násilím a zásadně 

odmítá tyto projevy na půdě FHS UK.  

 S. Muhič Dizdarevič poděkovala M. Plass za iniciativu a postup v rámci diskuze. Rovněž 

poděkovala S. Říhové za pomoc a ochotu v rámci organizace volební komise. K 

poděkování se připojila také J. Wohlmuth Markupová, která zdůraznila klíčovou roli S. 

Říhové pro fungování AS FHS UK. 

 P. Pavlík informoval o stávce školských odborů plánované na 27. listopadu. Odborová 

organizace FHS UK akci podpoří hodinovou stávkou a účastí na shromáždění na 

Palachově náměstí. 

Jelikož se již do debaty nikdo další nepřihlásil, J. Wohlmuth Markupová poděkovala všem 

přítomným za účast a zasedání ukončila. Další zasedání AS FHS UK je naplánováno na 14. 

prosince 2023.  

Zapsala: Bc. Karolína Horáčková 

Přehled schválených usnesení: 

574. AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání konaného dne 12. října 2023. 

575. AS FHS UK schvaluje obecná pravidla pro přiznávání doktorandských stipendií na FHS UK 

pro akademický rok 2023/2024. 

576. AS FHS UK ustavuje dvoučlennou komisi pro tajné hlasování. 

577. AS FHS UK schvaluje komisi pro tajné hlasování ve složení S. Muhič Dizdarevič a H. 

Novotná. 

578. AS FHS UK nominuje A. Markovou jako zástupkyni FHS UK do Rady vysokých škol pro 

období 2024–2026. 

579. AS FHS UK souhlasí s převzetím pozemků s parcelními čísly 493/63, 493/64, 493/65, 

493/66 a 529/2 v katastrálním území Libeň do správy FHS UK. AS FHS UK dále souhlasí s 

převzetím pozemků parc. č. 529/1, 529/3, 529/4, 493/69 a 493/67 tamtéž do správy KaM 

UK. 

580. AS FHS UK schvaluje návrh na rozdělení výsledku hospodaření FHS UK za rok 2022. 

581. AS FHS UK odsuzuje projevy nenávisti a výhrůžky násilím a zásadně odmítá tyto projevy na 

půdě FHS UK. 

 

 

Za správnost: Mgr. Jana Wohlmuth Markupová, Ph.D. 

(předsedkyně AS FHS UK) 


